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De NAV heeft op 16 januari een persbericht met 
een voorstel voor markt- en prijsbeleid uit doen 
gaan. We vatten het voorstel hier samen.

Europese context
De NAV vindt dat voor een echt perspectief voor 
boeren een fatsoenlijk markt- en prijsbeleid voor 
akkerbouwproducten noodzakelijk is. Dat kan niet 
alleen voor Nederland geregeld worden, dat vereist 
op zijn minst een Europese aanpak. Ons hieron-
der beschreven voorstel voor markt- en prijsbeleid 
richt zich met name op de bulkproducten en dan 
met name de bewaarbare, ‘stapelbare’ producten: 
granen, olie- en eiwithoudende zaden, suiker, 
melkpoeder. Stabiele prijzen voor deze producten 
vormen dan een voldoende stevige bodem onder 
de gehele landbouwproductie. Daarnaast is er voor 
alle producten een gelijk speelveld nodig binnen en 
buiten Europa, ook wat betreft productiemethode. 
Verder moeten langjarige contracten worden inge-
voerd voor vergoeding van groene en blauwe dien-
sten, veel langer dan de huidige GLB-periode van 
max. 6 jaar. Dit is met name van groot belang voor 
het verdienvermogen van extensiverende boeren.

NAV-voorstel
We geven hier een korte weergave van ons voor-
stel. U kunt de onderbouwing en meer context le-
zen op www.nav.nl. De NAV pleit voor het instellen 
van een Landbouw- en Voedselraad van de VN, 
vergelijkbaar met de Veiligheidsraad. Die krijgt als 
taak en bevoegdheid onder meer:
- Het vaststellen van een prijsband voor de be-

langrijkste producten;
- De benodigde strategische voorraden van de 

deelnemende landen bepalen;
- De exportquota van de belangrijkste producten 

regelen (plus de spelregels over hoe onderlinge 
handel/uitruil van quota te regelen om zo ver-
starring te vermijden).

Kort gezegd: de oude internationale goederenover-
eenkomsten oppoetsen. De Landbouw- en Voedsel-
raad heeft uiteindelijk als hoogste doel om een zo 
groot mogelijke voedselzekerheid wereldwijd te 
bewerkstelligen.

Zo’n Landbouw- en Voedselraad is er niet van van-
daag op morgen. De EU, in feite de grootste agra-
rische markt, kan de leiding nemen en het goede 
voorbeeld geven:
- Kostprijsberekeningen voor de belangrijkste 

(stapel-)producten, gebaseerd (zoals vroeger) 

op het gemiddelde van middelgrote, goed gelei-
de bedrijven. Als de marktprijs bijvoorbeeld 5% 
onder de kostprijs komt vindt er interventie/op-
koop plaats, bij 5% er boven wordt er verkocht 
uit de strategische voorraad;

- Als de voorraad te groot wordt, wordt verplichte 
groene braak ingesteld en/of overgegaan tot 
meer ethanolproductie of productie van andere 
niet-voedingsgewassen, bijvoorbeeld voor de 
biobased economie;

- De EU valt niet terug op exportsubsidies;
- De EU kan dit alleen in de hand houden als er 

voor de belangrijkste producten importbescher-
ming c.q. -heffi ngen zijn.

De Europese akkerbouw haalt met het boven-
staande pakket het inkomen uit de markt. De 
inkomenstoeslag in de vorm van de basispremie 
per hectare kan dan op termijn vervallen. Eco-
regelingen op vrijwillige basis blijven wel mogelijk.

Zonder bescherming lukt het EU-beleid op het ge-
bied van duurzaamheid en voedselveiligheid niet: 
de eigen productie wordt dan verdrongen door 
goedkopere, minder duurzame en minder veilige 
import. En dit heeft uiteindelijk ook negatieve 
impact op de voedselzekerheid buiten Europa.

Waarom nu?
We doen deze voorstellen juist nu om twee re-
denen. Ten eerste wordt steeds duidelijker dat 
verduurzaming van de landbouw in de EU sterk 
gehinderd wordt door heffi ngsvrije import van 
goedkopere producten van buiten de EU, waar-
bij vanwege de vrijhandelsverdragen geen eisen 
mogen worden gesteld aan de productiewijze. Ten 
tweede heeft de oorlog in Oekraïne pijnlijk duide-
lijk gemaakt hoe kwetsbaar de landbouwmarkten 
zijn. En ja, momenteel zijn de (graan)prijzen goed, 
maar de geschiedenis leert dat dergelijke pieken 
vaak gevolgd worden door lange dalen. Juist 
daarom moet nu gezocht worden naar stabielere 
prijzen en productie, en grotere voedselzekerheid 
wereldwijd. De discussie over CO2-heffi ngen aan 
de grenzen van de EU biedt kansen om ook op 
andere productiestandaarden de huidige belem-
merende handelsakkoorden te herzien.
Tijdens het Global Forum for Food and Agriculture 
(GFFA), wat gelijktijdig met de Grüne Woche werd 
gehouden in Berlijn, was er een paneldiscussie 
over hoe de EU haar voedselvoorziening meer 
robuust kan maken. Er werd gesproken over zo-
wel minder schommelingen in prijzen als grotere 

voedselzekerheid wanneer ketens door exter-
ne omstandigheden onder druk komen te staan. 
Daar past ons voorstel prima in. De EU houdt nu 
strategische geldvoorraden aan om boeren te on-
dersteunen, maar wij denken dat aanhouden van 
strategische voedselvoorraden een grotere voed-
selzekerheid geeft.
Ook in Nederland zien we toenemende aandacht 
voor voedselzekerheid en de geopolitieke conse-
quenties. CDA-Kamerlid Derk Boswijk schreef een 
boekje over Honger en Oorlog. Ook hij komt tot 
de conclusie dat de vrije wereldmarkt onvoldoende 
zekerheid biedt en legt een duidelijk verband tus-
sen voedselvoorziening en veiligheid/oorlog. 
In de besprekingen rondom een landbouwakkoord 
zien we ook toenemende aandacht voor een vorm 
van marktmeesterschap door de overheid. 

Hoe verder?
De NAV heeft de voorstellen ingebracht als 
agendapunt bij zowel de sectortafel Akkerbouw als 
bij de hoofdtafel van het landbouwakkoord. Verder 
hebben we met diverse Kamerleden ons voorstel 
besproken met de afspraak er over door te praten 
op korte termijn. Nu is verdere actie ook richting 
Brussel nodig. 
Iedereen die mee wil denken, van binnen en buiten 
de NAV, wordt bij deze van harte uitgenodigd om 
zich te melden via info@nav.nl. 
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NAV VOORSTELLEN VOOR MARKT- EN PRIJSBELEID GOED ONTVANGEN

Het nieuwe GLB is per 1 januari 2023 ingegaan. Op 
1 februari is een update van de online simulatietool 
uitgekomen, met daarin ook de landschapsele-
menten. Het ministerie is van plan om een aantal 
zaken nog dit jaar aan te passen in de regeling. 
Daarvan is met name het toevoegen van pootaard-
appelen aan de ecoregeling ‘vroeg rooien’ voor de 
akkerbouw van belang. RVO heeft onvoldoende 
capaciteit om alle opties die nog kunnen worden 
toegevoegd aan de ecoregeling in 2024 in te voe-
ren. Er is nu nog overleg tussen ministerie en sec-
tor welke opties prioriteit krijgen. 

Het GLB



Het kan u niet ontgaan zijn dat de situatie rondom 
het mestbeleid in een complete chaos is veranderd 
de afgelopen weken. De NAV heeft al sinds okto-
ber 2021 gewaarschuwd dat wetgeving die per 1 
januari ingaat, bij akkerbouwers bekend moet zijn 
uiterlijk 1 juli van het jaar daarvoor. Immers, dan 
begint bij ons al het teeltseizoen voor het volgen-
de jaar met plannen, zaad bestellen, contracten 
afsluiten en inzaaien van de wintergewassen. Zo-
wel het nieuwe GLB als het 7e Actieprogramma 
Nitraat waren veel te laat bekend, namelijk pas in 
de herfst van 2022. De motie van de Tweede Ka-
mer om rekening te houden met het voor ons al 
lopende teeltseizoen werd met brede steun aan-
genomen en wij vonden dat terecht. Dat heeft niks 
te maken met ‘geitenpaadjes’ of ‘niet willen’, maar 
met praktische haalbaarheid. Afijn, u weet hoe het 
afgelopen is: het overgangsjaar is door de Europe-
se Commissie verboden en nu worden de buffer-
stroken en vanggewassen (op zand en löss)  met 
stoom en kokend water ingevoerd per 1 maart a.s. 

Bufferstroken en vanggewassen versneld 
ingevoerd
Minister Adema was vanwege alle commotie al-
leen donderdagavond op de Grüne Woche. Wat 
wel positief was, is dat het ministerie in allerijl een 
technische briefing voor de sector organiseerde op 
die vrijdagmiddag, voordat de Kamerbrief de deur 
uit ging. De NAV heeft eerst een korte verklaring 
op de website gezet toen de minister terug naar 
Nederland bleek te zijn gegaan, en een tweede na 
de technische briefing. 
In de technische briefing werd duidelijk, dat voor 
akkerbouwers een aantal zaken verandert. Ten 
eerste gaan de wettelijk verplichte bufferstroken dit 
jaar al in i.p.v. in 2024. U mag wel op de bufferstro-
ken het ingezaaide gewas laten staan: de buffer-
stroken zijn geen teeltvrije zones maar mogen niet 
bemest worden. Dit jaar mag er nog wel gewasbe-
scherming op worden uitgevoerd. In het GLB staan 
de bufferstroken al vanaf dit jaar als GLMC 4 en 
GLMC 10. U had eerst de mogelijkheid hier niet 

aan te voldoen en de korting op de betaling voor 
lief te nemen, maar dat kan dus nu niet meer, de 
bufferstroken zijn verplicht.
Ten tweede gaat ook de verplichting om op zand en 
löss vóór 1 oktober een vanggewas in te zaaien dit 
jaar al in, tenzij u een gewas teelt van de lijst winterge-
wassen (zie onder). Als u niet inzaait voor 1 oktober  
wordt u volgend jaar gekort in de gebruiksruimte, 
maar hoeveel precies is nog niet duidelijk.
Wat sowieso al in zou gaan dit jaar is de latere da-
tum vanaf wanneer men mest mag uitrijden: deze 
is veranderd van 15 februari naar 15 maart, tenzij 
u een gewas van de lijst vroege gewassen teelt.

Gewaslijsten
Er zijn in het 7e Actieprogramma vier gewaslijsten. 
We geven u een overzicht van de stand van zaken. 
1. Lijst vroege gewassen: er mag pas vanaf 15 

maart i.p.v. vanaf 15 februari drijfmest worden 
uitgereden. Uitzondering vormen de gewassen 
die op deze lijst staan, die mogen alsnog vanaf 
15 februari worden bemest. De lijst heeft open 
gestaan voor consultatie in de zomer. Het minis-
terie heeft ons bezworen dat de definitieve lijst 
bekend is vóór 15 februari. Let op, voor deze ge-
wassen dient u dan wel ontheffing aan te vragen 
om vóór 15 maart te mogen bemesten. Dit moet 
straks eenvoudig kunnen in Mijn Percelen. 

2. Lijst rustgewassen: deze heeft ook in de zomer 
open gestaan voor consultatie. De NAV heeft 
gevraagd om soja toe te voegen aan de lijst. 
Ook deze lijst wordt naar het er nu uitziet vóór 
15 februari gepubliceerd.

3. Lijst vanggewassen: op zand en löss is het met 
ingang van dit jaar verplicht om voor 1 oktober 
een vanggewas in te zaaien, anders wordt men 
het volgende jaar tot max. 20%  gekort op de 
stikstofgebruiksruimte. De lijst vanggewassen 
heeft open gestaan voor consultatie in novem-
ber. Het is nog niet duidelijk wanneer deze lijst 
definitief wordt.

4. Lijst wintergewassen: deze lijst hangt samen 
met de regel over verplichte inzaai vanggewas-

sen voor 1 oktober op zand en löss. Wanneer 
men de gewassen op deze lijst teelt, hoeft men 
niet voor 1 oktober een vanggewas te zaaien. 
Ook deze lijst heeft in november open gestaan 
voor reacties. De NAV heeft drie categorieën 
aardappelen, cichorei, vlas en hennep aange-
dragen om toe te voegen aan de lijst. Het is zeer 
urgent om de definitieve lijst zo snel mogelijk te 
publiceren. Vooral voor de contractteelten moet 
snel duidelijkheid komen!

Verontreinigde gebieden
De minister heeft drie nieuwe met nutriënten ver-
ontreinigde gebieden (NV-gebieden) aangewezen: 
de waterschappen Noord-Hollands Noorderkwar-
tier, Delfland en Brabantse Delta. Hier zijn extra 
maatregelen nodig om de waterkwaliteit te ver-
beteren. Of er nog beperkingen komen voor het 
gebruik van kunstmest of dierlijke mest voor de 
akkerbouw binnen deze gebieden wordt nog on-
derzocht. Binnen twee weken hopen we hier meer 
duidelijkheid over te krijgen vanuit LNV.

Conclusie NAV
Het is uiterst merkwaardig dat Tjeerd de Groot van 
D66 de informatie uit Brussel eerder had dan de 
minister. Verder bevreemdt het ons, dat het zo lang 
geduurd heeft voordat dit werd gedeeld met de 
boeren en de Tweede Kamer. Aan de andere kant, 
de minister heeft eerder geprobeerd om rekening 
te houden met de landbouwpraktijk, om te voor-
komen dat vooral voor de akkerbouw deze snel-
le implementatie te grote gevolgen zou hebben. 
Uiteindelijk heeft dus het dreigement uit Brussel 
om de derogatie voor veehouders per direct in te 
trekken i.p.v. af te bouwen vooral de maatregelen 
gericht op de akkerbouw naar voren gehaald. Het 
is zaak deze gevolgen nog enigszins te beperken 
door echt binnen enkele weken met de definitieve 
gewaslijsten te komen. We gaan er van uit dat het 
ministerie zich houdt aan een eerder gedane toe-
zegging dat goed onderbouwde zienswijzen wor-
den gehonoreerd. 

Het voortkabbelende zachte winterweer staat in 
schril contrast tot de spanningen in de wereld. Deze 
spanningen hebben ook hun weerslag op onze 
akkerbouwbedrijven, met de Oekraïne oorlog als 

voornaamste oorzaak. Het 
duidelijkst is dit natuurlijk met 
de spanning op de graan- en 
energiemarkt; een verdere 
escalatie van de oorlog zou 
direct weer kunnen leiden tot 
opblazen van de graandeal. 
Maar ook de olie- en gasmarkt 

zouden dan direct weer kunnen ontploffen. Dit maakt 
dat de strategische waarde van voedselproductie én 
de voedselzekerheid nu toch hoger op de politieke 
agenda’s komen. Alhoewel deze problematiek in het 
gepolariseerde Nederlandse landbouwdebat door 
sommige partijen nog onvoldoende wordt erkend... 
Toch zal een discussie richting landbouwakkoord 

richting 2040 hier niet aan ontkomen. Derhalve zullen 
uitgangspunten van de huidige regering aangepast 
moeten worden om werkelijk tot een toekomstge-
richt akkoord te kunnen komen. 

Een belangrijk punt in alle gesprekken en onder-
handelingen met de Rijksoverheid, maar ook met 
de lagere overheden is eenheid van beleid. Te vaak 
komen we tegen dat gemeenten, provincies of 
waterschappen maar ook de verschillende minis-
teries afspraken of overeenkomsten geheel naar 
eigen goeddunken uitleggen. Een bekend gevolg 
daarvan is de chaos rond het stikstofbeleid, waar-
bij het ene ministerie het andere in de wielen rijdt 
met stikstofopkoop voor wegen of Schiphol. Maar 
ook bijvoorbeeld dat de natuurpoot van LNV naast 
de overeengekomen Waddenagenda2050 met een 
Beleidskader Natuur op de proppen kwam... Het is 
dus de hoogste tijd dat de regiefunctie van de re-

gering wordt opgepakt en er tot een geïntegreerd 
landbouw-/plattelandsbeleid gekomen wordt. 

Als NAV gaan wij voort op de weg te streven naar 
voedselsoevereiniteit binnen de Europese context. 
Met een landbouwproductie tegen kostendekkende 
prijzen voor een familiebedrijf. Inmiddels is volgens 
ons de tijd gekomen om het markt- en prijsbeleid 
voor de basisproducten, de ‘stapelbare’ produc-
ten graan, eiwit, suiker en melkpoeder weer op te 
tuigen. Beginnend met dezelfde productiestan-
daarden te eisen aan de buitengrenzen van de EU. 
Dan kunnen ondersteuningsmaatregelen voor het 
klimaat- en natuurbeleid écht voor dat doel ingezet 
worden. Het bestuur ziet uit naar een ledendiscussie 
hierover op het komende jaarcongres, aansluitend 
op de Algemene Ledenvergadering op 16 februari.
  Teun de Jong
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Van de Voorzitter Spanningen

De chaos nu compleet bij het mestbeleid



Ard van der Spek
Komende jaarvergadering hoop ik in het bestuur 
gekozen te worden en zo een steentje bij te kunnen 
dragen aan het verdedigen van de belangen van de 
akkerbouwer. Belangen die ondersneeuwen door 
allerlei organisaties die denken dat er in de wereld 
voedsel in overvloed is. Voor de rijke westerse mens 
zal dit altijd zo zijn, maar voor de armen op deze 
wereld wordt voedsel alleen maar schaarser.

Ik ben 42 jaar, getrouwd met Joke en we hebben 
drie dochters van vijftien, twaalf en zes jaar oud. We 
hebben een mooi akkerbouwbedrijf in Dirksland, 
op het zuidelijkste eiland van Zuid Holland, Goeree 
Overflakkee. Op ruim tweehonderd hectare telen we 
aardappelen, uien en knolselderij, wat suikerbieten 
en ongeveer de helft granen. Verder verhuren we op-
slagruimte. Daarnaast hebben we een zorgboerderij 
met dagbesteding voor gehandicapten. Een prachti-
ge en zinvolle aanvulling op het bedrijf waar het niet 
draait om tijd en geld maar om mensen en rust. De 
werkzaamheden op het akkerbouwbedrijf voer ik uit 
met een deeltijd vaste medewerker en met een leuke 

groep losse krachten.

Op ons eiland, omgeven door Natura2000 gebie-
den, is er in tegenstelling tot andere gebieden een 
enorme aanwas van jonge boeren. Er zijn maar en-
kele bedrijven waar geen opvolger aanwezig is. Met 
elkaar is er het afgelopen jaar op allerlei manieren 
publieksvriendelijk verzet gevoerd. Een eindelo-
ze hoeveelheid omgekeerde vlaggen is langs de 
doorgaande wegen geplaatst. Vanaf de 
herfst is er een groep gevormd die een 
plan richting de provincie aan het maken 
is, voor de toekomst van de landbouw 
in deze regio.

Bij de NAV heb ik een aantal jaar in de 
werkgroep gewasbescherming gezeten, 
en nu een jaar ‘stage’ gelopen bij het 
bestuur. Zo hoop ik een beetje ingelezen 
te zijn in alle zaken die langs komen. De 
leden wil ik dit meegeven: we zijn nog 
maar met een kleine groep akkerbou-
wers dus laat u horen in de regio waarin 

uw bedrijf is. Vertel dat we gezonde producten telen, 
dat daar een normale vergoeding voor betaald moet 
worden en dat Nederland maar voor de helft zelf-
voorzienend in voedsel is. Dus dat de landbouw niet 
mag verdwijnen.

Ik hoop de komende jaren voldoende tijd vrij te kun-
nen maken om te gaan lobbyen, bijpraten en net-
werken bij politici en beleidsmedewerkers om zo 
voor de generaties die nog komen de ruimte en de 
mogelijkheden om boer te zijn in stand te houden. 
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Huub Remijn
Mijn naam is Huub Remijn. Ik ben 50 jaar. Samen 
met mijn vrouw Judith woon ik op onze boerderij in 
Burgh-Haamstede. Wij hebben drie kinderen: Pieter 
is 20 en studeert in Dronten, Julia is 19 en studeert in 
Delft en Olivia is 15 en zit op de middelbare school in 
Middelburg. Wij hebben een akkerbouwbedrijf met 
twee neventakken: recreatie en agrarisch natuurbe-
heer. Wij telen pootaardappelen, consumptieaard-
appelen, suikerbieten, tarwe en graszaad.

De huidige situatie in de akkerbouw is uitdagend: 
er is een goede vraag naar onze producten en er is 
een overheid die zich in toenemende mate bemoeit 

met hoe wij onze producten produceren. Een 
goede, sectorale, belangenbehartiging met een 
duidelijke visie is nodig om onze akkerbouwbe-
drijven een goed perspectief te bieden.
De komende tijd wil ik mij inzetten om daar aan 
bij te dragen en daarom stel ik mij verkiesbaar 
voor het bestuur van de NAV. Mijn speciale aan-
dacht gaat uit naar onze positie is de keten. Wij 
zijn als primaire producent natuurlijk onmisbaar 
in die keten. Dat mogen we als akkerbouw-
sector wat mij betreft nog meer uitdragen. Een 
goed inkomen voor de akkerbouwer is voor mij 
een voorwaarde om onze plek in de keten goed 
in te vullen.

De ALV en het Jaarcongres worden gehouden op 
16 februari 2023 bij Shortgolf, Rivierduinweg 9, 
8255 PJ Swifterbant. 

Programma:
15.00 uur Inloop
15.30 uur Algemene Ledenvergadering 
 (uitsluitend voor leden en donateurs).  

Agenda zie onder.
17.30 uur Borrel en aansluitend warme maaltijd. 

Kosten € 25,- 
19.00 uur NAV-jaarcongres

Algemene Ledenvergadering
Het voorstel voor de agenda is:
1. Opening en vaststellen agenda
2. Notulen ALV 16 februari 2022* 
3. Ingekomen stukken en mededelingen
4. Jaarverslag 2022*
5. Jaarrekening 2022*
6. Begroting 2023* 
7. Bestuurssamenstelling: 
 Hans van Kessel is reglementair aftredend en 

niet herkiesbaar.

 Ard van der Spek uit Dirksland en Huub Remijn 
uit Burgh-Haamstede stellen zich verkiesbaar. 
Zij stellen zich hieronder aan u voor. 

 Andere kandidaten kunnen zich melden tot 16 
februari 15.00 uur via info@nav.nl. 

8. Ontwikkelingen rondom het landbouwakkoord 
en andere speerpunten in 2023

9. Rondvraag
10. Sluiting
*) de stukken worden toegestuurd aan een ieder die 
zich opgeeft voor de vergadering en andere leden 
op verzoek via info@nav.nl.

Na afloop van de vergadering is er een gezamen-
lijke maaltijd. De kosten daarvan bedragen € 25,-. 

Jaarcongres
Vanaf 19 uur houden we ons Jaarcongres met als 
onderwerp ‘Toekomstperspectief voor de akker-
bouw’. We beginnen deze avond met een korte film 
en willen daarna een discussie houden over kansen 
voor de akkerbouw én wat er voor nodig is deze 
te verwezenlijken. We nodigen u allen van harte uit 
punten in te brengen zodat de NAV deze mee kan 

nemen in de gesprekken over het landbouwakkoord.
Het belooft een interessante avond te worden waar-
in de aandacht gericht zal zijn op de mogelijkheden 
voor akkerbouwers om daadwerkelijk vorm te geven 
aan de nieuwe ontwikkelingen die op ons af komen 
en een rendabele bedrijfsvoering te realiseren!
Deze bijeenkomst is uitsluitend bedoeld voor leden 
en donateurs van de NAV.

Aanmelden
1. Voor de maaltijd moet u zich uiterlijk zondag 12 

februari aanmelden. Kosten zijn €25,-. U kunt 
dit bedrag overmaken op rekeningnummer  
NL85RABO.0346730457, Ned. Akkerbouw Vak-
bond, onder vermelding van ‘Eten ALV’. Ter plaatse  
contant betalen is ook mogelijk.

2. Voor de ALV is aanmelden gewenst in verband 
met toesturen van de vergaderstukken.

3. Voor het Jaarcongres is aanmelden gewenst in 
verband met de catering, graag uiterlijk dinsdag 
14 februari.

Aanmelden kan via een mail naar info@nav.nl of 
telefonisch op 06-15 62 44 60. 

Algemene Ledenvergadering en Jaarcongres donderdag 16 februari! 

Kandidaat bestuursleden stellen zich voor



4 GENOEG IS BETER

Sectortafels
De onderhandelingen voor een landbouwak-
koord zijn volop gaande. Onder de hoofdtafel 
zijn inmiddels de sectortafels wekelijks aan het 
vergaderen. De NAV zit bij de sectortafel Ak-
kerbouw, vollegrondsgroenten en bollen (ABV). 
Aan deze tafel zitten ook LTO, NAJK, Agractie 
en Bioplant namens de telers, diverse ketenpar-
tijen en de BO Akkerbouw namens de ketens, 
een vertegenwoordiger van de banken, van de 
provincies en van de natuurorganisaties. De ge-
sprekken zijn tot nu toe constructief. 
Namens de NAV nemen Teun de Jong en Aleid 
Dik deel aan de bijeenkomsten. Onze inzet richt 
zich op een aantal speerpunten. Het behoud 
van grond met werkbare regelgeving (dus niet te 
veel beperkingen) is een belangrijk speerpunt. 
Het is ons momenteel onduidelijk hoe diverse 
andere plannen van LNV hier in passen. We ho-
ren van LNV ook dat het NPLG gewoon door-
gaat en daarnaast zijn er claims van LNV voor 
natuurdoelen op landbouwgrond. 
Een ander belangrijk speerpunt is de Europese 
context. In onze ogen heeft een landbouwak-
koord alleen zin als rekening wordt gehouden 
met Europese kaders en denkrichtingen. In dat 
verband hebben we de toenemende zorgen in 
de EU over voedselzekerheid ingebracht, even-
als de naar het noorden opschuivende grens 

voor gewasgroei binnen de EU. 
Tenslotte is er geen perspectief voor de sector 
als er niet ook voldoende effectieve inkomens-
politiek is. De NAV heeft daarom haar voorstel-
len voor markt- en prijsbeleid ingebracht.

Brede landbouwtafel
De NAV neemt ook deel aan de ‘Brede landbouw-
tafel’. Deze is sector-overstijgend, alleen voor de 
primaire productie, en komt elke 6 weken bij elkaar.
Belangrijke sector-overstijgende thema’s zullen 
worden besproken in werkgroepen. Wij voorzien 
dat de thema’s grond en mest zich daar voor lenen. 

6 februari 2023 Regioavond Zuid/Zuidwest, 
20.00 uur, Zaal Koch, Kruisland

9 februari 2023 Regioavond Noord-Klei, 
20.00 uur, SPNA, Munnekezijl

16 februari 2023 ALV en Jaarcongres, Swifterbant 
(zie p.3)

Agenda

Voordelig 
kennismaken 
met de NAV!
Nog geen lid van de enige echte, 
onafhankelijke en sectorale vakbond van 
en voor akkerbouwers, de NAV? 

Word dan nu lid. Dat is nu heel aantrekkelijk: 
tot 1 januari 2024 betaalt u € 100,-. 
Of: u bent al lid maar uw buurman of vriend 
nog niet? Help de NAV versterken en over-
tuig uw collega van het goede en nuttige 
werk van de NAV. Ook voor uw collega geldt: 
tot 1 januari 2024 is de contributie € 100,-.

De NAV is puur sectoraal voor het akker-
bouwbelang en stelt het inkomen van akker-
bouwers centraal. Belangenbehartiging kan 
plaatsvinden zonder concessies te doen 
aan andere sectoren. De NAV zet zich in 
voor faire opbrengstprijzen, dat wil zeggen 
integrale kostprijs (dus inclusief vergoeding 
voor eigen arbeid en eigen vermogen) plus 
ondernemersmarge. De vakbond strijdt voor 
betere toekomstkansen dan degenen die de 
akkerbouw willen overleveren aan de grillen 
van de (wereld)markt. U ziet het: 
de NAV is uniek. 
Lid worden kan via het inschrijfformulier.
Dit kunt u vinden op www.nav.nl
of pak de telefoon ( 06-15 62 44 60).

Nederlandse
Akkerbouw Vakbond

Postbus 318
8250 AH Dronten

tel 06 - 15 62 44 60

e-mail   info@nav.nl
website www.nav.nl

@NAV_AkkerBouwer

  Nederlandse.Akkerbouw.Vakbond

Nederlandse Akkerbouw Vakbond

Contactpersonen

Voorzitter
Teun de Jong
0518 - 400 081

Regio Noord
Gerlof Bergmans
06 - 45 28 67 85

Regio Noordoost
Johan Koop
06 - 52 31 20 04

Regio Flevoland
Keimpe van der Heide
0320 - 213 611

Regio Noord-Holland
Tom Koenraadt
06 - 11 47 21 39

Regio Zuid/Zuidwest
Kees van Dijk
0167 - 502 211

Het eerstvolgende ledenblad verschijnt op 3 maart.

En wat deed de NAV nog 
meer in januari?
• Voor de NAV zijn Teun de Jong en Aleid Dik naar de Grüne Woche in Berlijn geweest. Zij hebben de 

beurs bezocht en met diverse Kamerleden en andere mensen uit de sector gesproken, met name over 
markt- en prijsbeleid en onze inzet voor het landbouwakkoord. Tegelijkertijd hebben zij ook het Global 
Forum for Food and Agriculture bezocht, een internationaal congres wat dit keer ging over voedsel-
zekerheid in tijden van crisis.

• De werkgroep Duurzaamheid heeft vergaderd. Deze werkgroep is bezig met het updaten van de tabel-
len uit de toekomstvisie.

• De werkgroep Granen is bijeen geweest en heeft o.a. de kostprijsberekening aangepast. U vindt deze 
op www.nav.nl/bereken-je-kostprijs/. 

• De werkgroep Plantaardig Eiwit heeft vergaderd over o.a. de Nationale Eiwitstrategie. Ook is de kost-
prijsberekening voor veldbonen aangepast (zie www.nav.nl/bereken-je-kostprijs/)

• De NAV voert nog steeds wekelijks overleg over het GLB en de ecoregeling met het Ministerie van LNV.
• De NAV heeft deelgenomen aan de bijeenkomst van de Coalitie Klimaatbestendige Kustlandschappen. 

Daar hebben we vragen gesteld bij diverse plannen die in onze ogen niet stroken met de Waddenagen-
da, terwijl partijen deze agenda wel hebben ondertekend.

• De NAV heeft deelgenomen aan het Waddendiner en daar diverse zaken zoals hierboven genoemd 
besproken met Kamerleden en beleidsmakers.

• De NAV heeft deelgenomen aan een bijeenkomst van de klankbordgroep van het project ‘Uitwerking 
bedrijfstypen voor duurzame landbouw’. We hebben de kansen die we in onze toekomstvisie hebben 
benoemd aan de onderzoekers toegestuurd.

• De NAV heeft deelgenomen aan twee bijeenkomsten die werden georganiseerd door LNV over na-
tuurdoelen. In eerste instantie leek het erop dat het ministerie ‘even snel’ zaken wilde regelen met de 
sector, maar de NAV vindt dat dit geen recht doet aan het belang van deze zaak. Treffend is dat de 
directie Natuur toename wil van agrobiodiversiteit, terwijl in het GLB door hun collega’s van landbouw 
het ANLb zwaar onder druk is komen te staan. Wij pleiten voor een zorgvuldig proces, in samenhang 
met het landbouwakkoord. De NAV vindt dat het ministerie zaken veel meer integraal moet oppakken 
en niet allerlei zaken buiten het landbouwakkoord om moet regelen. 

januari
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Het landbouwakkoord


